
CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI

C L U J – N A P O C A

P R O C E S – V E R B A L

Nr. 580.309/305/16.06.2022 

Încheiat  cu ocazia  şedinţei  extraordinare  convocată de îndată  a Consiliului  local  al

municipiului Cluj-Napoca din data de 16 iunie 2022, şedinţă convocată de către primar.

Ședința  se desfășoară prin platforma on-line de videoconferință  Cisco webex și  se

procedează la vot electronic. 

La  apelul  nominal  se  constată  că  absentează  consilierii locali  Valentin  Maior

(participă  la  ședință  începând cu punctul  unu de pe ordinea de zi)  și  Radu Florin Rațiu.

Consiliul local este legal întrunit. 

Secretarul  general  al  municipiului  – supune  la  vot  procesul-verbal  al  şedinţei

anterioare.

Se constată  că a  fost  înregistrat  un număr de 24 de voturi  pentru și  un vot  a fost

neînregistrat, respectiv, votul domnului consilier local Florin Valentin Gliga.

Dl cons. Gliga – anunță că votul este „pentru”.

Procesul-verbal  al  ședinței  anterioare  a  fost  aprobat  în  unanimitate  – 25 de voturi

pentru  (Boloveschi  Radu  Mihai,  Chira  Beniamin-Marius,  Ciubăncan  Anca  Florinela,

Constantea Radu Mihai,  Covaliu Bogdan-Florin, Cristian Adriana,  Florian Ovidiu Valeriu,

Fugel Edina, Găbudean Marcel, Gliga Florin-Valentin, Ibrányi Flavia-Mihaela, Ionescu Dinu,

Irimie  Andrei,  Jurja  Marius  Sorel,  Mătușan  Vladimir,  Moldovan  Ionuț-Daniel,  Oană

Alexandra,  Oláh  Emese,  Pop  Loredana,  Rácz  Béla-Gergely,  Rácz  Levente-Zsolt,  Sebesi

Árpád Zoltán, Tarcea Dan Ştefan, Vaida Ovidiu și Vișan Ovidiu-Vasile).

 Se intonează Imnul de Stat al României.

           Președintele de ședință – supune atenției următorul proiect al ordinii de zi:

1. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexelor 1 și 2 la Hotărârea nr.  113/2020

(unele măsuri referitoare la organizarea și funcționarea Direcției de Asistență Socială

și Medicală). Proiect din inițiativa primarului. 

2. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  unor  măsuri  de  organizare,  funcționare  și

finanțare a Creșei pentru Educație Timpurie Cluj-Napoca, urmare a reorganizării ca

unitate de învățământ cu personalitate juridică. Proiect din inițiativa primarului. 
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Președintele de ședință – anunță că cvorumul de ședință este de 25.

Se  supune  la  vot  ordinea  de  zi  și  se  obține  unanimitate  –  25  de  voturi  pentru

(Boloveschi  Radu  Mihai,  Chira  Beniamin-Marius,  Ciubăncan  Anca  Florinela,  Constantea

Radu Mihai,  Covaliu Bogdan-Florin, Cristian Adriana,  Florian Ovidiu Valeriu, Fugel Edina,

Găbudean  Marcel,  Gliga  Florin-Valentin,  Ibrányi  Flavia-Mihaela,  Ionescu  Dinu,  Irimie

Andrei,  Jurja  Marius  Sorel,  Mătușan Vladimir,  Moldovan  Ionuț-Daniel,  Oană Alexandra,

Oláh Emese, Pop Loredana,  Rácz Béla-Gergely, Rácz Levente-Zsolt, Sebesi  Árpád Zoltán,

Tarcea Dan Ştefan, Vaida Ovidiu și Vișan Ovidiu-Vasile).

Președintele de ședință – îi roagă pe consilierii locali să-i comunice dacă sunt puncte

de  pe  ordinea  de  zi  la  care  nu  vor  participa  la  vot  și  la  dezbateri;  constată  că  nu  sunt

neparticipări la vot și la dezbateri.

Dl primar – anunță că a convocat această ședință pentru a soluționa criza creșelor din

municipiul  Cluj-Napoca,  angajații  acestora  urmând  să-și  păstreze  locurile  de  muncă,  cu

salariile nediminuate; le mulțumește tuturor celor care s-au implicat în rezolvarea problemei,

inclusiv senatorului Ștefan Pălărie; prezintă situația locurilor din creșe, precum și planurile de

viitor în acest domeniu.

Se trece la discutarea ordinii de zi aprobate:

  

1. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexelor 1 și 2 la Hotărârea nr. 113/2020  

(unele  măsuri  referitoare  la  organizarea  și  funcționarea  Direcției  de  Asistență

Socială și Medicală). Proiect din inițiativa primarului. 

Dl cons. Irimie – secretarul Comisiei I – aviz favorabil. 

Dna cons. Pop – președintele Comisiei II – aviz favorabil. 

Dna cons. Ibrányi  – secretarul Comisiei V – aviz favorabil. 

Dl Ștefan Pălărie – senator – arată că este preocupat de subiectul trecerii creșelor în

subordinea Ministerului Educației; constată că, din păcate, situația declanșată în municipiul

Cluj-Napoca nu e singulară, multe primării fiind puse în fața faptului împlinit; precizează că,

din nefericire,  metodologia ordonanței de urgență inițiată  de ministrul  Sorin Câmpeanu în

luna septembrie  a  fost  publicată  de-abia în  luna mai  a  acestui  an,  generând mai  degrabă

confuzie decât claritate; susține că soluția care va fi supusă votului consiliului local este una

de avarie; îi pare rău că s-a ajuns într-o situație atât de încordată; arată că a venit atât azi, cât

și săptămâna trecută în municipiul Cluj-Napoca, pentru a sta de vorbă cu persoanele afectate

de respectiva ordonanță de urgență, oamenii transmițându-i starea de nesiguranță în care se

află; consideră că este foarte bine că a fost găsită o soluție, inclusiv prin crearea unei unități
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de creșă cu personalitate juridică de drept public, unde să fie încadrat întreg personalul; își

exprimă tristețea pentru faptul că este nevoie de un efort uriaș pentru a corecta un lucru care

ar fi trebuit să fie bine făcut de la început; consideră că ordonanța de urgență ar fi trebuit să

cuprindă o serie de măsuri tranzitorii, prin intermediul cărora, cel puțin un an, dacă nu chiar

trei ani, salarizarea și încadrarea personalului să nu aibă de suferit; arată că va continua să

militeze pentru o soluție tehnică la nivel de minister, sens în care speră să-l ajute și domnul

primar,  deoarece soluția  propusă azi  este  una provizorie,  pentru că angajații  vor trece,  în

fiecare an, prin emoțiile generate de aprobarea finanțării creșelor, prin hotărârea de consiliu

privind bugetul local; consideră că această stare de instabilitate poate cauza chiar depresie,

pentru că oamenii nu știu cum se vor descurca; susține că acest lucru putea fi evitat printr-o

legislație mai bine făcută; subliniază că se bucură că a fost găsită o soluție; arată că nu și-a

dorit sub nicio formă să politizeze acest efort; precizează că, la început, a existat o confuzie,

deoarece se crezuse că este vorba despre un proiect de lege inițiat de senatorul Ștefan Pălărie,

de mutare a creșelor, însă consideră că acum toată lumea s-a convins că această situație este

cauzată de o ordonanță de urgență a guvernului, promovată de Ministerul Educației.

Dl  primar  – îi  mulțumește  domnului  senator  Ștefan  Pălărie pentru  preocupare  și

implicare, deoarece nimeni nu deține monopolul adevărului sau al soluțiilor bune; arată că

municipiul Cluj-Napoca a optat pentru rămânerea creșelor în subordinea primăriei, astfel încât

să  poată  acoperi  toate  costurile  aferente;  arată  că  municipalitatea  dorește  să  asigure  și

finanțarea  suplimentară,  peste  costul  standard  per  antepreșcolar,  oferit  de  Ministerul

Educației;  evidențiază  meritul  colegilor  săi  în  soluția  găsită  pentru  rezolvarea  problemei;

subliniază că,  azi,  sunt asigurate  atât  suportul  financiar,  cât  și cel  legal;  îi  asigură pe toți

părinții și pe toți angajații creșelor că beneficiază de un cadrul legal stabil, iar salariile nu vor

fi diminuate și locurile de muncă nu vor fi desființate.

Dna cons.  Cristian – arată  că apreciază  munca tuturor celor  care au contribuit  la

găsirea acestei soluții, însă consideră că aceasta nu este una finală; crede că avem datoria ca,

la nivel local, lucrurile să fie făcute mai bine decât la nivel central; subliniază că împărtășește

îngrijorările celor care lucrează în sistemul creșelor, cu care a discutat atât săptămâna trecută,

cât și azi; propune înființarea unui grup transpartinic care să monitorizeze acest proiect, iar în

cadrul fiecărei ședințe de consiliu să fie prezentată o informare cu privire la implementarea

lui,  pentru  a  putea  soluționa  cât  mai  eficient  problemele  care,  cu  siguranță,  vor  apărea;

propune ca banii economisiți de la bugetul local, prin decontul către Ministerul Educației, să

fie folosiți  pentru construirea de creșe noi și pentru preluarea costurilor privind accesul la

educație a personalului creșelor; consideră că respectivul grup ar mai putea avea ca scop, pe

lângă monitorizarea implementării proiectului, și realizarea unei analize pe termen mediu și
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lung, referitoare la necesarul de locuri în creșe, în vederea accelerării procesului de construire

de noi creșe.

Dl primar – îi  mulțumește  doamnei  consilier  Cristian  pentru  intervenție;  arată  că

așteaptă  nominalizarea,  de  către  inspectoratul  școlar,  potrivit  noilor  prevederi  legale,  a

directorului de creșă, pentru a emite avizul conform al primarului; precizează că, până atunci,

persoana de contact a consilierilor locali în ceea ce privește creșele va fi doamna Mihaela

Duma;  oferă  asigurări  că  are  în  vedere  realizarea  de  noi  creșe,  pregătirea  profesională  a

angajaților  și  identificarea  unor  alte  soluții  de  finanțare;  oferă  informații  suplimentare

referitoare la locurile din creșe; anunță că va monitoriza în continuare cadrul legal, pentru că

obiectivul este de a menține ceea ce funcționează bine; reiterează că, indiferent în ce direcție

vor merge lucrurile, angajații își vor păstra locurile de muncă și salariile.

Președintele de ședință – anunță că cvorumul de ședință este de 26, prin conectarea la

platforma de desfășurare a ședinței a domnului consilier local Valentin Maior.

Se supune la vot proiectul și se obține unanimitate – 26 de voturi pentru (Boloveschi

Radu Mihai,  Chira  Beniamin-Marius,  Ciubăncan Anca Florinela,  Constantea  Radu Mihai,

Covaliu Bogdan-Florin,  Cristian  Adriana,  Florian Ovidiu Valeriu,  Fugel  Edina,  Găbudean

Marcel,  Gliga Florin-Valentin,  Ibrányi  Flavia-Mihaela,  Ionescu Dinu,  Irimie  Andrei,  Jurja

Marius Sorel,  Maior Valentin,  Mătușan Vladimir,  Moldovan Ionuț-Daniel,  Oană Alexandra,

Oláh Emese, Pop Loredana,  Rácz Béla-Gergely, Rácz Levente-Zsolt, Sebesi  Árpád Zoltán,

Tarcea Dan Ştefan, Vaida Ovidiu și Vișan Ovidiu-Vasile).

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri de organizare, funcționare și  

finanțare a Creșei pentru Educație Timpurie Cluj-Napoca, urmare a reorganizării

ca unitate de învățământ cu personalitate juridică. Proiect din inițiativa primarului. 

Dl cons. Irimie – secretarul Comisiei I – aviz favorabil. 

Dna cons. Pop – președintele Comisiei II – aviz favorabil. 

Dna cons. Chira  – secretarul Comisiei IV – aviz favorabil.

Se supune la vot proiectul.

Se constată că a fost înregistrat un număr de 24 de voturi pentru și două voturi au fost

neînregistrate, respectiv, votul domnului consilier local Sebesi Árpád și al doamnei consilier

local Alexandra Oană.

Dl cons. Sebesi – anunță că votul este „pentru”.

Dna cons. Oană – anunță că votul este „pentru”.

Proiectul a fost aprobat în unanimitate – 26 de voturi pentru (Boloveschi Radu Mihai,

Chira  Beniamin-Marius,  Ciubăncan  Anca  Florinela,  Constantea  Radu  Mihai,  Covaliu
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Bogdan-Florin,  Cristian  Adriana,  Florian Ovidiu Valeriu,  Fugel  Edina,  Găbudean Marcel,

Gliga  Florin-Valentin,  Ibrányi  Flavia-Mihaela,  Ionescu Dinu,  Irimie  Andrei,  Jurja  Marius

Sorel,  Maior  Valentin,  Mătușan Vladimir,  Moldovan Ionuț-Daniel,  Oană Alexandra,  Oláh

Emese, Pop Loredana, Rácz Béla-Gergely, Rácz Levente-Zsolt, Sebesi Árpád Zoltán, Tarcea

Dan Ştefan, Vaida Ovidiu și Vișan Ovidiu-Vasile).

     Nemaifiind alte probleme de dezbătut la ordinea de zi, preşedintele de şedinţă declară

lucrările închise.

 Preşedintele de şedinţă,                                                  Secretarul general al municipiului, 

       Ec. Dan Ștefan Tarcea                                                         Jr. Aurora Roșca 

Audierea înregistrării, redactarea, rezumarea și corectura, de consilier superior Ioan Raul Pușcaș.

Notă: Ședinţa a fost înregistrată electronic, putând fi ascultată/consultată pe siteul instituției, ea fiind mai apoi

arhivată în condiţiile legii1.

1 Legea  nr.  16/1996  privind  Arhivele  Naţionale,  republicată,  Legea  nr.  358/2002  pentru  modificarea  şi
completarea Legii nr. 16/1996 a Arhivelor Naţionale, precum şi Dispoziţia primarului nr. 3820/2020 privind
aprobarea unui nou Nomenclator  arhivistic al  documentelor elaborate de către aparatul  de specialitate  al
primarului municipiului Cluj-Napoca și de serviciile publice din subordinea Consiliului local al municipiului
Cluj-Napoca.
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